
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 790 af 5. oktober 2020 (alm. del). Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Lise Bo Nielsen 
  

23. november 2020 
J.nr. 2020 - 8643 

 

Skatteudvalget 2019-20
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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om offentligheden kan få adgang til at se samtlige tre aftaler 

vedrørende bankordningen? Såfremt ministeren ikke vil imødekomme ønsket om offent-

lighed, bedes ministeren redegøre for, hvilken lovhjemmel der ligger til grund for at holde 

aftalerne hemmelige. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen: 

 

”I henhold til skatteforvaltningsloven § 17, stk. 1, skal skattemyndighederne under ansvar 

efter §§ 152, 152a og 152c-152f i straffeloven iagttage ubetinget tavshed overfor uved-

kommende med hensyn til oplysninger om en fysisk eller en juridisk persons økonomiske, 

erhvervsmæssige eller privatlivet tilhørende forhold, som de under varetagelsen af deres 

arbejde bliver bekendt med.  

 

Bankaftalerne kan derfor som følge af Skatteforvaltningens tavshedspligt ikke udleveres 

til offentligheden.” 
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